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امام حسن مجتبي)ع( فرمود:

همانا محبّت و دوستي با ما )اهل 
بيت( س�بب ريزش گناهان- از 
نامه اعم�ال- مي ش�ود، همان 
ط�وري ك�ه وزش ب�اد، ب�رگ 

درختان را مي ريزد. 

كلمه الامام حسن ج۷ص۲۵

گفت وگوي »جوان« با مسعود كرامتي، مجري برنامه »مكث« 
ايجاد آرامش براي مخاطب روزه دار  از هر چيزي مهم تر است

ايجاد آرامش براي مخاطبان تلويزيون 
در ايام ماه رمضان از هر چيزي مهم تر 
است، به خصوص كه امسال مخاطبان 
با كرونا هم دس�ت به گريبانند و بايد 
تلاش كرد ب�ا ايجاد آرامش مس�يري 
براي سرگرم س�ازي گش�وده ش�ود.

مس��عود كرامتي بازيگ��ر و كارگردان با 
بیان اين مطلب به »ج��وان« گفت: ماه 
رمضان ماه ويژه اي براي تلويزيون است 
كه بتواند به عنوان رسانه اي فراگیر توجه 

مخاطبان را جلب و اوقات معنوي آنها را پر باركند و امس��ال 
كه گرفتار كرونا شده ايم و سینماها هم تعطیل است، اهمیت 
تلويزيون بیشتر شده است. كرامتي ادامه داد: تلويزيون به غیر 
از س��ريال هايي كه براي اين ماه روي آنتن فرستاده است از 
طريق برنامه هاي گفت وگومحور نیز بايد بتواند جلب مخاطب 
كند، البته اين موض��وع از طريق ايجاد آرامش��ي كه مكمل 

معنويت حاكم بر رمضان باشد تحقق پیدا مي كند. 
مس��عود كرامتي كه ماه رمضان امس��ال با برنام��ه افطاري 
»مكث« روي آنتن شبكه2 اس��ت درباره اجرا در اين برنامه 
گفت: اصل اساسي در پذيرفتن اجرا همین بود كه برنامه بر 
افزايش شعور عقلاني تأكید داش��ته باشد.  اين بازيگر افزود: 
آنچه حركت ي��ك برنامه گفت وگومحور را تس��ري مي دهد 
درگیر كردن مخاطب با استفاده از راستي و راستگويي است و 
خوشبختانه »مكث« چون تیم تولیدش امتحان پس داده بود 
و سابقه تولیداتي نظیر »هزارداستان« را داشت، خیلي راحت 
توانستیم به درك مشترك و تعابیري برسیم كه مخاطب را 
همراه س��ازد.  بازيگر »ضدگلوله« و »چهارراه استانبول« با 

اش��اره به لزوم تاثیرپذيري مثبت از آنها 
كه با كرونا درگیر بوده يا هستند، گفت: 
ايجاد ترس و دله��ره در مخاطب فقط به 
نومیدي مي انجامد و بايد س��عي كرد در 
كنار ح��رف زدن از كرون��ا پیرامون ابزار 

غلبه بر آن هم اطلاعات كاربردي داد. 
اين بازيگر 63ساله خاطرنشان ساخت: 
تجربیات مختلف��ي ك��ه در بازيگري يا 
كارگردان��ي داش��ته ام به من ي��اد داده 
بهترين روش ب��راي ارتباط ب��ا بیننده، 
حرف زدن و تصويرسازي همان چیزهايي است كه مخاطب 
به طور روزمره با آنها درگیر اس��ت.  كرامتي تأكید كرد: اين 
ارائه روزمرگي ها بايد با ذات هنرهاي تصويري كه رؤياپردازي 
است، همراهي داشته باشد چون جذابیت تلويزيون و سینما 
به همین اس��ت كه در عین تصوير آدم ها و ارتباطات ش��ان 

بخشي از رؤياها را هم مصور سازد. 
كارگردان آثاري چون »پاتال و آرزوهاي كوچك« و سريال 
مان��دگار »خانه ما« درب��اره چگونگي تولی��د محصولات 
كاربردي و در عین حال ج��ذاب در دوران كرونايي اخیر 
گفت: پايبندي به اصول كلاسیك داستان پردازي، واجب 
اس��ت و همیش��ه بايد رعايت ش��ود، حتي در برنامه هاي 
گفت وگومحور نیز اي��ن پايبندي لازم اس��ت و در همین 
برنامه »مكث« هم تلاش شده براي اينكه داستان گويي و 
شرح حال گويي از زبان مهمان را داشته باشیم، داستان مان 
را بي لكن��ت بیان كنیم، يقی��ن بدانید كه نیم��ي از راه را 
رفته ايم و مابقي اش به استفاده از تكنسین هاي كاربلد براي 

تصوير كردن داستان بستگی دارد.

  مصطفي شاه كرمي
اس�م وحيد چاووش پس از س�اخت مس�تند 
»خاطرات خبرن�گار جن�گ« و دريافت جايزه 
بخش شهيد آويني جش�نواره سينما حقيقت 
بر س�ر زبان ه�ا افتاد. ح�الا چند وقتي اس�ت 
اين مستندس�از به عنوان يك�ي از نامزدهاي 
چهره هنر انقلاب اس�لامي معرفي شده است. 
»جوان« با اين مستندساز گفت وگو كرده است. 
 چطور مي شود كه يك كارشناس شيمي 

سراغ مستندسازي مي رود؟
زماني كه در حال تعیین رش��ته دانش��گاهي بودم 
متوجه نبودم دارم چه كار مي كنم)با خنده(. فكر 
مي كردم به درد ش��یمي بخورم ام��ا هر چه جلوتر 
رفتم متوجه ش��دم تعلقي به اين فضا ندارم. خود 
به خود به س��مت ش��عر و ادبیات و تصوير گرايش 
داشتم و سینما و فیلمس��ازي برايم جذاب بود. در 
ابتدا مسئله برايم خیلي جدي نبود اما كم كم به اين 
سمت كشیده شدم و يك دفعه ديدم فقط همین 
شغل را بلدم. پس از شهادت سیدمرتضي آويني اين 
مسئله برايم جدي شد و يك انگیزه مضاعفي در من 
به وجود آورد. مستندهاي روايت فتح شهید آويني 
را به خاط��ر علاقه مندي زيادم به خود مس��تندها 
دنبال مي كردم، اگر چه آن موقع چون مستندهاي 
ش��هید آويني تیتراژ نداش��ت و نمي دانس��تم كه 
مجموعه مس��تندهاي روايت فتح توس��ط ايشان 
تولید مي شود، شهید آويني را نمي شناختم. پس 
از ش��هادت ايش��ان انگیزه يادگیري بیشتر در من 
شكل گرفت و علاقه مندتر شدم. پس از اين اتفاق 
در برخي كلاس هاي آموزشي فیلمسازي و سینما 
ش��ركت كردم و آرام آرام در اين وادي قرار گرفتم، 
البته هیچ وقت فكر نمي ك��ردم كه يك روزي وارد 

كار حرفه اي مستندسازي بشوم اما شد. 
 علت رفتن شما به سمت ساخت و توليد 
مس�تند »خاطرات خبرن�گار جنگ« 

چه بود؟
يك خب��ري را در اينترنت خواندم كه نوش��ته بود 
حدود 2هزار جوان ش��یعه در پادگان اسپايكر طي 
يك روز توسط داعشي ها كشته شده اند. اصل ماجرا 
و خودِ قصه برايم جذاب بود اما در يك خبر ديگري 
خواندم كه يك زن اهل سنت تعدادي از اين افراد را 
نجات داده است. اين اصلًا خودش به تنهايي قصه 
عجیب و غريبي است وقتي حدود 2هزار نفر كشته 
مي شوند، يك زن چطور مي تواند تعدادي)58 نفر( 

از اين جوان ها را نجات بده��د؟! از همه مهم تر اين 
انگیزه كه اگر اين شهدايي كه با قساوت تمام شهید 
شده اند به جاي شیعه صهیونیست بودند، الان همه 
دنیا خبردار شده بود و همه در حال سوگواري براي 
آنها بودند يا يك روز ويژه براي قربانیان اسپايكر در 
نظر مي گرفتند اما متأسفانه ما به عنوان مسلمان و 
شیعه هیچ كاري نمي كنیم و كك مان هم نمي گزد. 
اين براي من خیلي دردآور و البت��ه انگیزه بود، به 
همین علت سمت اين مسئله رفتیم و الحمدلله و با 
لطف خداوند توانستم كاري كه خیلي دوست داشتم 
را بسازم. هر چند اين اثر كار خوب و قابل دفاعي از 
آب درآمد ولي متأس��فانه برخي مسئولان پخش 
و تلويزي��ون حتي پس از پخش اي��ن اثر همچنان 
نس��بت به فاجعه بزرگ اسپايكر كم توجه هستند. 
من همه تلاش��م را كردم تا فیلم مستحكمي باشد 
و كارشناس��ان و خبرگاني هم ك��ه كار را ديده اند، 
متفق القول هستند كه اين مستند سروشكل خوبي 
دارد. من وظیفه ام س��اخت فیلم بود اما يك كسي 
در بین مسئولان تلويزيون نبود كه اين خانم اهل 
تس��نن)عالیه الجبوري يا همان ام قُصي( را به يك 
میزگردي، برنامه اي چیزي دعوت و روايت او از اين 
اتفاق يا زواياي ديگر اين فاجع��ه را واكاوي كند يا 
چون اين افراد عراقي بودند ما نبايد در مورد آن زياد 
حرف بزنیم؟ در حالي كه داعش مسئله كشور ما هم 
است. ما با عراقي ها در مسلمان بودن و به خصوص 
شیعه بودن مان مشترك هستیم. من فكر مي كنم 
اين نوع برخورد يادآور برخوردهايي است كه با آثار 
شهید آويني صورت مي گرفت )البته بنده اصلاً قصد 

مقايسه بین خودم و شهید آويني را ندارم(. 
 عاليه الجبوري يا همان ام قصي )راوي 
و شخصيت اصلي اين مستند( را چطور 
راضي كرديد تا جلوي دوربين مستند 

شما بنشيند؟

اين قطعاً لطف خدا بود، البته  ام قصي مصاحبه هاي 
زيادي انجام داده اما واقعیت اين است كه اين بانوي 
دلاور مثل فرزندان خودش يك لطف ويژه اي به ما 
داش��ت. هر چند ايجاد رغبت براي چنین افرادي 
يك فوت و ف��ن حرفه اي گري ه��م دارد كه همه 
اينها در كنار لطف پروردگار منجر به تولید مستند 

»خاطرات خبرنگار جنگ« شد. 
 يعن�ي يك چي�زي ش�بيه اين ش�عر 
مع�روف صائ�ب تبري�زي اس�ت ك�ه 
مي گويد»مس�تمع صاحب سخن را بر 

سر كار آورد«؟
احسنت، دقیقاً يك چنین چیزي است. من قصدم 
اين بود كه اين ش��هدا ديده شوند و خدا هم به اين 
مسئله كمك كرد. واقعیت اين است كه من اين را به 

نوعي تاثیر صدق ضمیر و نیت مي دانم. 
 چقدر راش اوليه داش�تيد و چگونه به 

يك اثر تقريباً ۷0دقيقه اي رسيديد؟
م��ا در اين اثر ب��ا احتس��اب راش ه��اي مربوط به 
تصاويري ك��ه آن خبرن��گار جنگ گرفت��ه بود و 
تمامي حواشي اثر حدود700، 800 گیگ تصوير 
فول اچ دي داشتیم)چند ساعتش را نمي دانم(. اين 
كار در ابتدا حدود 90 بود و من مدام تلاش كردم با 
زدن شاخ و برگ اضافي و حذف قصه هاي فرعي آن 
را كوتاه و كوتاه تر كنم و نهايتاً به يك مستند حدوداً 
70دقیقه اي جمع و جور و خلاصه شده رسیديم كه 

از تلويزيون هم پخش شد. 
 اين اثر نسخه هاي خارجي هم دارد؟

بله نسخه عربي آن با زيرنويس انگلیسي را هم براي 
پخش در كشور عراق تولید كرديم. 

 بازخورد مستند در بين مخاطبان چطور 
بود؟

برخلاف تبلیغات بس��یار اندكي كه م��ا انجام داده 
بوديم نتیجه و بازخ��ورد مخاطبان كه از تلويزيون 
گرفتیم به لطف خ��دا خیلي خوب ب��ود. هر چند 
خیلي ها اين مستند را ديده بودند اما به نظرم هنوز 
هم جا دارد كه اين اثر بازپخش ه��اي متعددي از 
شبكه هاي مختلف تلويزيون براي نشان دادن چهره 
واقعي و جنايات س��بوعانه گ��روه تكفیري داعش 
و البته تكريم تلاش ه��اي مجاهدانه زنان و مردان 

مسلمان عراقي اعم از شیعه و سني داشته باشد. 
شما براي س�اخت اين مس�تند موفق 
ب�ه درياف�ت جاي�زه بخ�ش آويني در 
جش�نواره س�ينما حقيقت ش�ده  و از 
طرفي به عنوان يكي از نامزدهاي چهره 
هنر انقلاب اس�لامي س�ال 98 معرفي 
شده ايد. جمع بندي و تحليل خود شما 

از وقوع اين دو اتفاق چيست؟
اگر اين چهره فرهنگي يا هنري شدن من به ديده 
شدن اين اثر و ديگر آثار مشابه آن كه از سر غیرت 
ساخته مي شوند، كمكي بكند، خوشحال مي شوم، 
در غیر اين ص��ورت برايم هیچ لطف��ي ندارد چون 
فكر مي كنم مشهور شدن دردس��رهاي زيادي به 

همراه دارد. 
 آي�ا مي تواني�م بگويي�م كه مس�تند 
»خاطرات خبرنگار جنگ« اداي ديني 

به شهداي اسپايكر است؟
بله، درس��ت اس��ت، فكر مي كنم از نظر رسانه اي 

همینطور است. 

گفت وگوي »جوان« با وحيد چاووش، كارگردان مستند »خاطرات خبرنگار جنگ«

 »خاطرات خبرنگار جنگ«
اداي دِين به شهداي اسپايكر بود

من وظيفه ام ساخت فيلم بود 
اما يك كسي در بين مسئولان 
تلويزيون نبود كه اين خانم اهل 
تسنن)عاليه الجبوري يا همان 
ام قُصي( را به يك ميزگردي، 
برنامه اي چي��زي دعوت كند

 

 »بابانظر« و »جنگ پابرهنه«
 راهي تركيه شدند

دو كت�اب »جن�گ پابرهن�ه« و »بابانظ�ر« در كش�ور 
تركي�ه در دس�ت ترجمه ب�ه زب�ان ترك�ي ق�رار گرفتند. 
دو كتاب »بابانظر« اثر مصطفي رحیمي و سیدحسین بیضايي 
و »جنگ پابرهنه« نوشته رحیم مخدومي كه از سوي انتشارات 
سوره مهر منتشر شده است، در دست ترجمه به زبان تركي قرار 
گرفت. اين ترجمه ها توس��ط خديجه جوادي در شهر آنكارا در 
دست انجام است و انتشارات يني انسان در تركیه آن را در سال 

جاري منتشر مي كند. 
كتاب »بابانظر« روايتي اس��ت از زندگي ش��هید محمدحسن 
نظرنژاد از دوران مبارزه در س��ال هاي قب��ل از پیروزي انقلاب 

اسلامي تا سال هاي حضور در جبهه هاي دفاع مقدس. 
اين كتاب حاصل گفت وگوي 36 س��اعته سیدحسین بیضايي 
با محمدحسن نظرنژاد در س��ال 1374 و اوايل 1375 است كه 
به شكل ويدئويي ضبط ش��د و براي آن از قلم مصطفي رحیمي 
استفاده شده و همه پانوش��ت هاي كتاب هم از متن خاطرات و 
گفته هاي خود شهید نظرنژاد اس��ت. كتاب جنگ پابرهنه نیز 
ش��امل خاطرات رحیم مخدومي از مقاط��ع مختلف جنگ و از 
جمله عملیات هاي والفجر8 و كربلاي5 است. تمركز اين كتاب 
بر شخصیت هاي حاضر در جبهه بوده است، ضمن آنكه نگاهي 

هم به حوادث و رويدادهاي جنگ دارد. 
.....................................................................................................

 محل شهادت استاد مطهري 
مسير گردشگري انقلاب شد

مسير گردشگري »انقلاب، دانش و فرهنگ« از محل شهادت 
شهيد مطهري تعيين شد. 

مدير كل میراث فرهنگي، گردشگري و صنايع دستي تهران گفت: 
»همزمان با روز معلم ) 12ارديبهشت ماه ( سالروز شهادت شهید 
مطهري مس��یر گردش��گري »انقلاب، دانش و فرهنگ« از محل 
شهادت اين مجاهد بزرگ انقلاب اسلامي تعیین مي شود تا پس از 
پايان محدوديت تجمعات عمومي به دلیل شیوع ويروس كرونا براي 

شهروندان در قالب تور برگزار شود.« 
روابط عموم��ي اداره كل میراث فرهنگي، گردش��گري و صنايع 
دس��تي تهران  با بیان اينكه محل شهادت ش��هید مطهري در 
مجاورت مدرسه و محدوده تاريخي فخرآباد صورت گرفته است، 
خاطر نشان كرد: »به جهت معرفي ش��خصیت و جايگاه علمي 
اين شهید والامقام به نسل هاي سوم و چهارم انقلاب و همچنین 
معرفي اماكن تاريخي و فرهنگي اين محدوده مسیر گردشگري 
با عنوان »انقلاب، دانش و فرهنگ« از محل شهادت ايشان ثبت 

مي شود.«
پرهام جانفش��ان گفت: »ترويج گردش��گري انقلاب ضمن معرفي 
شخصیت هاي بزرگ انقلاب اسلامي همچون ش��هیدان والامقام 
ش��هید مطهري، ش��هید رجايي و شهید بهش��تي موجب حفظ و 
صیانت از مكان رويدادهاي انقلاب اس��لامي براي نسل هاي آينده 

خواهد شد.«
............................................................................................................ 

 فيلم هاي اكران آنلاين 
در جشن »حافظ« داوري مي شوند

دبي�ر جش�ن س�ينمايي »حاف�ظ« از اعم�ال تغييراتي در 
قواني�ن داوري فيلم ه�اي س�ينمايي پ�س از آغ�از اكران 
آنلاين برخي از آثار س�ينمايي طي ماه ه�اي اخير خبر داد. 
به گزارش مهر، در حالي كه بخش س��ینمايي جش��ن حافظ به 
داوري فیلم هاي اكران شده در يك سال اختصاص داشت اما با 
آغاز اكران آنلاين در سینماي ايران، ستاد اين جشن تغییراتي 

در قوانینش لحاظ كرد. 
 امید معلم دبیر جشن حافظ درباره اين تغییرات گفت: امسال 
به دلیل شیوع ويروس كرونا و مسائل پیش آمده، ما نیز در جشن 
حافظ تصمیم گرفتیم كه اكران آنلاين فیلم ها را در قوانین جشن 

لحاظ كنیم. 
از اين پس داوري هاي جش��ن حافظ ش��امل اك��ران اينترنتي 
فیلم ها نیز مي شود، به همین منظور فیلم هايي كه فقط نمايش 
اينترنتي دارند و در سالن هاي س��ینما به نمايش درنمي آيند، 

داوري خواهند شد. 
وي ادامه داد: با افزودن اين بند آثار بیش��تري را مورد بررسي و 
داوري در جشن حافظ قرارخواهیم داد. اين بند شامل فیلم هايي 
با پروانه ساخت سینمايي خواهد شد كه تا تاريخ مشخص شده 
از سوي جشن حافظ در سالن هاي سینما يا به صورت اينترنتي 

نمايش داده شده اند.

هادي عسگري     دیده بان

  محمد صادقي
قيم�ت  ب�ا  آنلاي�ن  اك�ران  فيل�م  دومي�ن  »ط�لا« 
آنلاي�ن ش�ده  تومان�ي وارد س�ينما  1۵ه�زار  بلي�ت 
و هنوز آم�ار رس�مي از فروش اين فيلم ارائه نش�ده اس�ت. 
در حالي كه علاقه مندان به سینما انتظار داشتند بعد از استقبال 
خوب از اكران آنلاين فیلم »خروج« فیلم قوي و مردم پسند ديگري 
از طريق سینما آنلاين اكران شود، فیلم سینمايي»طلا« ساخته 
پرويز شهبازي، به عنوان دومین فیلم از هفته گذشته اكران آنلاين 
شد. اكران آنلاين فیلم هاي س��ینمايي فعلًا تنها راه بقاي سینما 
شناخته مي شود؛ راهي كه براي موفقیت آن نیاز به فرهنگسازي 
است. اين فرهنگسازي از يك س��و با حمايت رسانه اي و از سوي 
ديگر با عرضه آثار مطرح سینما میسر خواهد بود، به نظر مي رسد 
انتخاب فیلم سینمايي »طلا« به عنوان دومین فیلم اكران آنلاين، 
كمي با شرايط فرهنگ سازي براي سینما آنلاين فاصله دارد، هر 
چند شهبازي كارگرداني است كه در میان سینمادوستان چهره اي 
شناخته شده است، ولي سینما آنلاين در اين روزها به فیلم هايي 
نیاز دارد كه عامه مردم را به خود جلب كند. همان طور كه فیلم 
»خروج« براي مردمي كه سینماي حاتمي كیا را دوست داشتند 
باعث استقبال از سینما آنلاين ش��د، ادامه اين روند نیز نیازمند 

فیلم هايي حداقل در رده »خروج« است. 
فیلم طلا، محصول سال 97 است، يعني حتي فرصت ديده شدن 
در زمان باز بودن سینماها را به دست نیاورده است. اين فیلم در 
سي و هفتمین جشنواره فیلم فجر حاضر بود و موفقیتي به دست 
نیاورد. اين فیلم اجتماعي مي توانست زماني كه سینماآنلاين به 

ثبات رسیده اكران شود يا حتي مانند فیلم هاي هم رده، مستقیماً 
به شبكه نمايش خانگي برود، انتخاب آن براي دومین فیلم اكران 
آنلاين ريس��ك بزرگی به ش��مار مي آيد، البته در روزهاي اخیر 
عوامل اين فیلم ت��لاش كرده اند از ظرفیت ه��اي تبلیغاتي خود 
در فضاي مجازي براي ترغیب مردم به تماشاي »طلا« استفاده 
كنند. رامبد جوان يكي از تهیه كنندگان اين فیلم نیز با دعوت از 
مخاطبان براي تماشاي قانوني »طلا« با انتشار ويدئويي از مردم 
خواس��ت: »در ايام قرنطینه در خانه بمانید و با خريد اولین فیلم 
خصوصي اكران شده در سینماي آنلاين كمك كنید اين صنعت 

شكل بگیرد و جلو رود.«
»طلا« به تهیه كنندگي مش��ترك رامبد جوان و محمد شايسته 
ساخته شده و در خلاصه داستان اين درام اجتماعي آمده است: 
راهي براي پولدار شدن، خس��ته از نگاه تحقیرآمیز دور و بري ها، 
احساس تباهي از كاركردن براي ديگران؛ اينها دلايلي است كه سه 

نفر را به هم وصل كرده تا يك كار و كاسبي راه بیندازند.

سينما آنلاين به »طلا« رسيد

فيلم دوم سينما آنلاين مي توانست بهتر باشد
   خبر

انتش�ار  ب�ا  رژي�م صهيونيس�تي  رس�انه هاي حام�ي 
مس�ابقه  برپاي�ي  از  را  خ�ود  خش�م  گزارش هاي�ي 
كارت�ون »م�ا كرون�ا را شكس�ت مي دهي�م« اب�راز كردند. 
به گزارش تسنیم، برپايي مس��ابقه كارتون »ما كرونا را شكست 
مي دهیم« كه با استقبال پرشور هنرمندان سراسر جهان و اقبال 
مخاطبان هنر كاريكاتور همراه بوده، عصبانیت رسانه هاي حامي 
رژيم صهیونیستي را به دنبال داشته است. در اين راستا، »اورشلیم 
پست« با انتشار مطلبي در وب س��ايت خود نوشته است: وزارت 
بهداشت ايران در برگزاري يك مسابقه كاريكاتور ضدصهیونیستي 
مشاركت كرده است! اين در حالي اس��ت كه »شارون نظريان« 
يكي از فعالان اجتماعي- رسانه اي حامي رژيم صهیونیستي نیز 
با انتشار توئیتي نس��بت به وجود آثار ضدصهیونیستي و نمايش 
آنها در مسابقه كارتون »ما كرونا را شكست مي دهیم« اعتراض و 
وجود چنین آثاري در اين نمايشگاه را وحشتناك، غافلگیركننده 

و ضدصهیونیستي توصیف كرده است!

همچنین ش��بكه تلويزيوني صهیونیس��تي »آي24« با انتشار 
مطلبي خشمگینانه در وب سايت خود آثار نمايش يافته در مسابقه 
»ما كرونا را شكست مي دهیم« را ضدصهیونیستي خوانده است!

در اين میان، خبرگزاري روس��ي »اس��پوتنیك نیوز« با اتخاذ 
رويكردي متفاوت، ضمن انتشار گزارشي نسبت به پوشش خبري 
مسابقه كارتون »ما كرونا را شكست مي دهیم« اقدام كرده و با 
نمايش منتخبي از آث��ار حاضر در اين مس��ابقه بین المللي، از 
مشاركت كاريكاتوريست هاي مختلف سراسر دنیا در اين رويداد 
هنري خبر داده است. مس��ابقه بین المللي كارتون »ما كرونا را 
شكس��ت مي دهیم« به دبیري سیدمسعود شجاعي طباطبايي 
برپا شده است. فراخوان اين مس��ابقه يازدهم اسفندماه 1398 
منتش��ر ش��د و هنرمندان براي ارس��ال آثار خود به دبیرخانه 
اين مس��ابقه تا 11 فروردين ماه 1399 فرصت داشتند كه اين 
مهلت به  دلیل استقبال پرش��ور هنرمندان ايراني و خارجي تا 
21 فروردين ماه 1399 تمديد ش��د.  در پايان، 4هزارو200 اثر 
ظرف 38 روز از س��وي هنرمندان متع��دد داخلي و خارجي به 
دبیرخانه اين مسابقه رسید و ش��ركت كنندگاني از 88 كشور 
مختلف جهان در آن حضور يافتند. بیشترين شركت كنندگان 
با 436 اثر به ايران تعلق داشت و پس از ايران، تركیه، چین، هند 
و اندونزي بیشترين آثار را به اين مسابقه هنري ارسال كردند. 
قرار است كتاب آثار برگزيده مسابقه كارتون »ما كرونا را شكست 
مي دهیم« نیز منتش��ر و براي راه يافتگان به مرحله نهايي اين 
مسابقه ارسال شود، همچنین فايل PDF كتاب نیز براي عموم 

شركت كنندگان حاضر در اين مسابقه ارسال خواهد شد. 

 عصبانيت رسانه هاي صهيونيستي 
كارگردان تئاتر رؤياهاي خليج فارس:از مسابقه كارتون »ما كرونا را شكست مي دهيم«

درباره »خليج فارس« در هنر كم كاري كرده ايم
نمايش�نامه نويس و كارگ�ردان تئات�ر ك�ه س�ال 8۷ نماي�ش »رؤياه�اي 
خلي�ج ف�ارس« را ب�ه صحن�ه ب�رد، معتق�د اس�ت در تئات�ر، س�ينما و 
كرده اي�م.  ك�م كاري  ف�ارس«  »خلي�ج  موض�وع  درب�اره  تلويزي�ون 
دژاكام همزمان با روز ملي خلیج فارس درباره شكل گیري ايده نمايش »رؤياهاي خلیج فارس« 
به مهر گفت: در آن سال ها احساس كردم حالا كه بازي تغییر نام خلیج فارس شروع شده بايد 
بي تفاوت نباشم. كشورهاي ديگر با اين بازي ها در طول زمان واقعیت را وارونه جلوه مي دهند و 
سندسازي مي كنند. وقتي در دنیا آدم مصنوعي يا آثار باستاني جعلي ساخته مي شود، كشورهاي 
عربي نیز به راحتي سند جعلي مي سازند و خلیج فارس را به نام خلیج عرب به ديگران معرفي 
مي كنند. وي يادآور شد: در آن دوران اجراي نمايش »رؤياهاي خلیج فارس« واكنش طبیعي 
من بود و با استفاده از موضوع عش��ق و خاطرات خودم از مناطق مختلف جنوب و خلیج فارس 
اين اثر را تولید كردم. سیروس كهوري نژاد هنرمند جنوبي شناخته شده نمايشنامه »رؤياهاي 
خلیج فارس« را نوشت و جزيره هرمز را به عنوان بستر اتفاقات نمايشنامه قرار داد. اين هنرمند 
تئاتر تصريح كرد: درست است در دوره اي زندگي مي كنیم كه به شرايط پیرامون خود نقد داريم 
ولي وقتي تاريخ را بخوانیم متوجه مي ش��ويم كه هیچ سوار اسب سفیدي از بیرون، دلش براي 
ما نمي سوزد بلكه ما بايد خودمان از درون و از طريق فرهنگ خودمان شرايط را بهبود ببخشیم. 
وي با بیان اينكه خلیج فارس و بخش هاي مختلف آن از جزاير گرفته تا مراسم، آيین ها و اقوام 
ظرفیت بسیار زيادي براي پرداخته شدن در آثار تئاتري را دارند، اظهار كرد: در ادبیات نمايشي 
ايران آثاري را داريم كه ب��ه جغرافیا و اقوام مختلف آن مي پردازند نظیر نمايش��نامه »آنجا كه 
ماهي ها سنگ مي شوند« خسرو حكیم رابط و آثار زنده ياد اكبر رادي. دژاكام در بخش ديگري از 
سخنان خود تأكید كرد: تعجب مي كنم چرا در سینما و تلويزيون درباره خلیج فارس، ويژگي ها 

و بخش هاي مختلف فرهنگي و جغرافیايي آن به درستي كار  نمي شود. 

چرا نگاه فيلمسازان به طراحي پوستر هاي سينمايي سطحي است؟
س�عيد خان�ي تهي�ه كنن�ده س�ينما از نق�ش فضاي 
مجازي در افزاي�ش اهميت گرافيك در س�ينما گفت. 
سعید خاني تهیه كننده و پخش كننده سینما در گفت وگو 
با باش��گاه خبرن��گاران جوان، درب��اره نگاه فیلمس��ازان و 
س��ینماگران به طراحي پوستر هاي س��ینمايي گفت: در 
س��ال هاي اخیر فضاي مجازي و رس��انه اجتماعي اهمیت 
گرافیك را براي تهیه كنندگان بیشتر كرده است، اما دلیل 
اصلي نگاه سطحي به بخش گرافیك به دلیل بودجه بسیار 

كمي اس��ت كه براي تبلیغات مشخص مي كنند. متأسفانه 
همیش��ه بخش تبلیغات تحت الش��عاع مس��ائل ديگر قرار 
مي گیرد. وي افزود: در همه جاي دنیا قبل از ش��روع فیلم، 
ب��راي تبلیغات برنامه ري��زي مي كنند. باي��د در يك پروژه 
س��ینمايي عكاس حرفه اي داشته باش��ید. بايد همزمان با 
آغاز فیلم، عكاس و گرافیست باهم در ارتباط بوده و پوستر و 
تبلیغات رسانه اي را طراحي كنند، اما بیشتر تهیه كنندگان 

ما به عكاس فیلم اهمیت نمي دهند. 


